
NYHEDSORIENTERING  DECEMBER
2016:
Helga  Zepp-LaRouche  i
København:
Donald  Trump  og  Det  Nye
Internationale Paradigme
Den  12.  december  2016  var  Helga  Zepp-LaRouche  –  Lyndon
LaRouches  hustru,  Schiller  Instituttets  grundlægger  og  en
international  nøgleperson  i  kampen  for  et  nyt  globalt
udviklingsparadigme  –  særlig  gæstetaler  ved  et  Schiller
Institut/EIR-seminar  på  Frederiksberg  med  titlen:  »Donald
Trump og det Nye Internationale Paradigme«. Blandt deltagerne
var  diplomater,  aktivister  og  repræsentanter  for  diverse
danske og internationale organisationer.

Arrangementet  blev  indledt  med  fremførelsen  af  en  kendt
traditionel  kinesisk  sang,  Kāngdìng  Qínggē  (Kangding
Kærlighedssang),  af  Feride  Istogu  Gillesberg  (sopran)  og
Michelle Rasmussen (klaver). Dernæst introducerede formand for
Schiller Instituttet i Danmark, Tom Gillesberg, Helga Zepp-
LaRouche, som på smukkeste og mest optimistiske vis førte
publikken igennem en tour-de-force af den nuværende politiske
situation med såvel befolkningens afvisning af det nuværende
paradigme  gennem  Brexit,  Hillary  Clintons  valgnederlag  til
Donald Trump og det italienske ”Nej”, som et forsøg på at
skabe kaos (og krig) inden Donald Trumps indsættelse den 20.
januar.  Dertil  kom  en  fremstilling  af  det  nye  globale
paradigme, som allerede er ved at overtage verden, illustreret
ved Kinas politik for Den Nye Silkevej – som den kommende
amerikanske administration skal finde sin plads i – og den
videre udvikling, der er nødvendig, hvis menneskeheden skal
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finde sin sande identitet. Hele talen og den efterfølgende
diskussion  kan  ses,  høres  og  læses  på:
www.schillerinstitut.dk/si/?p=16773.

 

Download (PDF, Unknown)

Terroristangreb  fremtvinger
suspendering  af  evakueringer
fra Aleppo
16. dec., 2016 – Selv om evakueringen af militante kæmpere og
deres familier fra det østlige Aleppo er skredet planmæssigt
frem i de seneste dage, blev de syriske myndigheder i dag
tvunget til at suspendere processen pga. terroristangreb mod
evakueringen af de militante kæmpere, og mod ambulancerne.

Ifølge  det  Syrisk-arabiske  Nyhedsagentur  (SANA)  affyrede
jihadistiske snigskytter kugler og granater mod busser med de
evakuerede.  SANA’s  korrespondent,  der  citerede  unavngivne
kilder,  rapporterede,  at  suspenderingen  ville  blive
opretholdt,  indtil  man  kunne  få  garantier  for,  at
terroristerne  blev  tvunget  til  at  overholde  den
våbenstilstand,  som  blev  forhandlet  igennem  af  Rusland  og
Tyrkiet.

Forud  for  suspenderingen  rapporterede  det  Russiske
Forsoningscenter, at evakueringen af de militante kæmper og
deres familier fra det østlige Aleppo var næsten fuldført, med
9.500 mennesker, der har forladt byen siden i går. De fremkom
med anklager om, at »radikale og uforsonlige« bevæbnede bander

http://www.schillerinstitut.dk/si/?p=16773
http://schillerinstitut.dk/si/wp-content/uploads/2016/10/nyhed1612.pdf
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/terroristangreb-fremtvinger-suspendering-evakueringer-aleppo/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/terroristangreb-fremtvinger-suspendering-evakueringer-aleppo/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/terroristangreb-fremtvinger-suspendering-evakueringer-aleppo/


havde beskudt syriske tropper i nogle kvarterer.

Tydeligvis  ude  af  stand  til  at  takle  situationens
kendsgerninger, skældte udenrigsminister John Kerry, under en
pressebriefing i Udenrigsministeriet i går, ud på det, han
kaldte en »samvittighedsløs« situation i Aleppo og insisterede
på, at »[Assad-]regimet eller dets allierede« havde beskudt
konvojerne ud af Aleppo med de sårede. Dette er »foragteligt«,
buldrede han løs, »intet mindre end en massakre« og »tilfældig
og rå brutalitet« imod befolkningen i Aleppo. Han krævede
omgående standsning af fjendtlighederne.

En  langt  nyttigere  intervention  kom  fra  Vitaly  Churkin,
Ruslands FN-ambassadør, der sagde, at den første opgave i
Syrien efter Aleppos befrielse bliver en total suspendering af
kamphandlinger og en genoptagelse af Syrien-Syrien-dialogen,
rapporterede  SANA.  Churkin  sagde  i  FN’s  Sikkerhedsråd,  at
Rusland altid har sagt, at der må komme en politisk løsning på
krisen  i  Syrien,  en  løsning,  der  respekterer  landets
suverænitet og territoriale integritet. Churkin understregede,
at, gennem at intervenere i Syrien, da det gjorde, var Rusland
med til at forhindre terrorister i at overtage kontrollen over
Damaskus og bidrage til at befri store områder i landet. Han
bekræftede ligeledes, at Rusland har været med til at etablere
en dialog mellem Assad-regeringen og »oppositionen« i og uden
for Syrien.

Under  sin  pressekonference  i  går  i  Japan,  sammen  med  sin
japanske  modpart,  Shinzo  Abe,  rapporterede  Putin,  »[V]i
opretholder en aktiv dialog med den bevæbnede opposition, med
hjælp fra Tyrkiet«.   



De,  der  spreder  antirussisk
hysteri,
er  ligesom  personer  i  en
gyserfilm,
siger  Ruslands
viceudenrigsminister
16. dec., 2016 – I et interview, publiceret af TASS i dag,
sammenlignede  Ruslands  viceudenrigsminister  Sergei  Ryabkov
dem, der i Washington rabler løs imod Ruslands angivelige
»hacking«, med karaktererne i en gyserfilm, »vampyrer, der er
bange for sollyset og bliver til støv, når solstrålerne rammer
dem. Det ville være morsomt, hvis det ikke var så sørgeligt«.

Ryabkov bemærkede ligefremt, at forbedringer i de amerikansk-
russiske relationer bliver en lang og vanskelig opgave, men
tilføjede, at Rusland er rede til at arbejde med USA og være
en  konstruktiv  partner  »uden  tøven,  pauser  eller  kunstige
forhalinger«. Med hensyn til de aktuelle, hysteriske angreb
mod  Rusland,  sagde  han,  at  han  håbede,  at  »den  naturlige
pragmatisme hos mange af de nominerede til Trumps team, der
endnu skal godkendes af Senatet«, vil være med til at undgå
»den  absolut  uforståelige  usikkerhed,  der  grænser  til
forfølgelsesvanvid«.

Han tilføjede, at han kender den udpegede udenrigsminister Rex
Tillerson, så vel som mange andre kandidater, der måske har
været udpeget til posten.

»Dette  er  absolut  normalt,  men  hvad  der  forbløffer  mig  i
nutidens  Amerika,  er  den  fantastiske  reaktion,  hvor  man
krymper sig, blot nogen nævner, at en person nogensinde har
haft kontakt med russere.«
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Den  russiske  regeringsperson  sagde,  at  han  forventer,  at
»pilen« i den amerikanske politik vil ændre retning under
Trump-administrationen,  og  at  »der  ikke  kommer  de  samme,
udtrykkelige  bestræbelser  på  at  spille  det  anti-russiske
kort«. Det er uheldigt, sagde han, at Obama-administrationen,
som man kunne forvente, ville tage afstand fra den aktuelle
anti-russiske  kampagne,  i  betragtning  af  dens  ansvar  som
regering og »arten af dens aktivitet«, i stedet »er blevet
involveret i dette snavsede og upassende spil«.

Helga Zepp-LaRouches tale på
Schiller  Instituttets  og
EIR’s
seminar i København:
Donald Trump og det nye
internationale paradigme.
ENGELSK udskrift af tale
samt Spørgsmål og Svar
København, 12. december, 2016 – I dag var Helga Zepp-LaRouche
særlig  gæstetaler  ved  et  Schiller  Institut/EIR-seminar  i
København,  med  titlen,  »Donald  Trump  og  det  Nye,
Internationale  Paradigme«.  Otte  diplomater  fra  seks  lande
deltog, inklusive to ambassadører. Nationer fra Vesteuropa,
Sydvestasien, Vest- og Østasien var repræsenteret, samt fra
Afrika.  Desuden  deltog  henved  30  af  Schiller  Instituttets

https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/
https://schillerinstitut.dk/si/2016/12/helga-zepp-larouches-tale-paa-seminaret-koebenhavn-donald-trump-nye-internationale-paradigme/


medlemmer og kontakter, såvel som også et par repræsentanter
for diverse danske og internationale organisationer.

Arrangementet indledtes af en forestilling, hvor Feride Istogu
Gillesberg  og  Michelle  Rasmussen  fremførte  en  kinesisk
kærlighedssang.  Dernæst  introducerede  formand  for  Schiller
Instituttet i Danmark, Tom Gillesberg, Schiller Instituttets
stifter og internationale præsident, Helga Zepp-LaRouche, ved
at beskrive den historiske rolle, hun har spillet i skabelsen
af politikken med Den Nye Silkevej.

Helga  Zepp-LaRouche  indledte  sin  meget  inspirerende  og
dybtgående tale med den revolution imod globalisering, som
Brexit, Trumps valgsejr og Nej-resultatet i den italienske
folkeafstemning udgør. Hun kom med en vurdering af potentialet
i nogle af Trumps hidtidige erklæringer og udnævnelser og gik
dernæst  videre  med  en  detaljeret  diskussion  af  de  to,
modstridende  paradigmer,  der  eksisterer  i  verden  i  dag.
Dernæst  opløftede  Helga  tilhørerne  med  Krafft  Ehrickes  og
Nicolaus Cusanus’ skønne ideer. Hun konkluderede med en appel
til de tilstedeværende om ikke at handle som tilskuere på
historiens scene, men derimod, sammen med os, at gå med i
kampen for det nye paradigme.

Helga Zepp-LaRouches tale, der varer omkring 1 time og 20
minutter, kan høres ovenover eller her:

https://soundcloud.com/si_dk/helga-zepp-larouche-in-copenhagen
-donald-trump-and-the-new-international-paradigm-1

En dansk oversættelse af talen kommer på torsdag. 

Herefter fulgte en intens, timelang diskussion, hvor der kom
spørgsmål  fra  alle  de  forskellige  grupper,  der  var
repræsenteret.  Helga  afsluttede  mødet  med  at  udfordre
tilhørerne til at beslutte, hvad de ønsker at bruge deres liv
til;  hvilket  mærke,  som  vil  være  til  gavn  for  hele
menneskeheden langt ud i fremtiden, ønsker de at sætte? Et
udskrift af Helgas svar vil ligeledes snarest blive udlagt her
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på hjemmesiden.

Helgas tale og efterfølgende diskussion havde en dybtgående
virkning på alle de tilstedeværende. 

Diskussionen findes kun som engelsk udskrift (se nedenfor).

—–

English: Introductory article

Helga  Zepp-LaRouche  Keynotes  Copenhagen  Seminar  on  `Donald
Trump and the New International Paradigm'

COPENHAGEN, Dec. 12, 2016 (EIRNS) — Today, Helga Zepp-LaRouche
was the special guest speaker at a Schiller Institute/{EIR}
seminar in Copenhagen entitled, "Donald Trump and the New
International Paradigm." Eight diplomats from six countries
attended, including two ambassadors. There were nations from
Western Europe, Southwest Asia, Western and Eastern Asia, and
Africa. In addition, there were around 30 Schiller Institute
members and contacts, as well as a few representatives of
various Danish and international institutions.

The event was opened by the presentation of a Chinese love
song  performed  by  Feride  Istogu  Gillesberg  and  Michelle
Rasmussen. Afterwards, Tom Gillesberg, the chairman of The
Schiller Institute in Denmark, introduced Schiller Institute
founder Helga Zepp-LaRouche, describing her historical role in
bringing about the New Silk Road policy.

Helga Zepp-LaRouche's very inspiring, in-depth speech began
with the revolution against globalization represented by the
Brexit, the Trump election, and the Italian No vote. She gave
an evaluation of the potential represented by some of the
statements and appointments Trump has made so far, and then
proceeded with a detailed discussion of the two conflicting
paradigms in the world today. Zepp-LaRouche then uplifted the
audience with the beautiful ideas of space scientist Krafft



Ehricke and Renaissance philosopher Cardinal Nicholas of Cusa.
She concluded with an appeal to those present not to act as
spectators on the stage of history, but engage in the battle
for the new paradigm with us.

Her speech, about 80 minutes long, may be heard above, or at:
https://soundcloud.com/si_dk/helga-zepp-larouche-in-copenhagen
-donald-trump-and-the-new-international-paradigm-1

Afterwards, there was an intensive hour-long discussion, with
questions from all of the different groups represented. Mrs.
Zepp-LaRouche ended by challenging the audience to decide what
they want to do with their lives, what mark they will make to
benefit all humanity, far into the future.  

Zepp-LaRouche's speech and discussion had a profound effect on
all present. 

Download (PDF, Unknown)

Discussion:

(There is no video or audio of the discussion period, only
this transcript.)

Helga Zepp-LaRouche in Copenhagen December 12, 2016
Discussion
(To  facilitate  free  discussion,  the  questioners  are  not
identified, and the questions are summarized. The answers are
complete.)
Question:  Can  we  be  optimistic  about  Trump’s  presidency,
because he is skeptical about climate change, is for trade war
with China and Mexico, opposes the free trade deals, and has
called for tearing up the nuclear deal with Iran.
Helga Zepp-LaRouche: I said earlier that the potentialities
for change are there, but it depends, to a very large extent,
upon  us  –  what  we  do.  When  Trump  got  elected,  my  first
response was, this is what I call the ‘dog pull-tail, let-go
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feeling.’ What I mean by that is that when you pull the tail
of a dog, which you should never do, naturally, and you let
go, the pain stops. When you pull, there is pain, and when you
stop pulling, the pain goes away.
So, in a certain sense, the election of Trump was the tail
let-go feeling, because we were on an immediate course toward
WWIII,  and  that  was  really  the  primary  point,  because  if
Hillary  Clinton  would  have  been  elected  —  unfortunately,
Hillary Clinton, when she was in the Obama administration,
transformed from being a relatively OK person, she was never
great, but in 2008, she was relatively decent, compared to
what she became, because she capitulated to Obama, and when
she made this terrible statement, for example, in Libya, about
the murder of Gadaffi, “We came, we saw, and he died.” This is
barbarism.
Her behavior in the Ben Ghazi case. There were so many things
where she became worse than Obama, almost. So the immediate
thing was that that big danger, that she would have continued
the policies of Bush and Obama, in the confrontation with
Russia and China, that that was stopped is, already, for the
survival of civilization, the most important step.
Now,  on  these  other  points.  Naturally,  there  is  climate
change. There is no question about it. But the question is,
what  is  the  cause  of  it?  And  the  Schiller  Institute  had
several  conferences  where  we  invited  extremely  important
scientists who presented, beyond a doubt, that if you look at
the last 500 million years in the history of the Earth, you
have a continuous cycle of ice ages, of warming periods, of
small ice ages, and the man-made component of climate change
is absolutely negligible. It’s a big fraud, for example, it’s
a big business. To sell CO2 omission quotas, is like selling
indulgences in the Middle Ages.
Obviously, there are climate changes, and some countries which
have low coasts are very much affected, but then you have to
adapt to these climate changes with modern technology, and you
cannot solve the problem by going to electric cars, or going
to decarbonization of the world economy. This is a big fraud,



and I am not saying that Trump is saying this for all the
right reasons, but the idea to impose measures implied with
the “great transformation” Schellnhuber is talking about – I
mean these people do not want development.
We have been on this case for the last — as a matter of fact,
we,  the  LaRouche  movement,  had  a  conception  about  the
development of the world really starting at the end of the
sixties.
I joined Mr. LaRouche because I went to China, Africa, other
Asian  countries,  and  I  saw  the  horrible,  horrible
underdevelopment. So I came back from this trip, and I said,
‘I have to become political, because I want to change this.’ I
could give you a long, long story of the many observations,
because I went with a cargo ship, and when you go to these
countries with a cargo ship, you get a quite different idea
than if you go on a 5-star cruise, and hotels. You see how the
poverty affects people in their real lives. And I came back,
and I looked at all the political movements, and I saw that
LaRouche was the only one who said, ‘We have to have Third
World development. We have to have technology transfer. We
have to alleviate this poverty.’
And we had a positive conception already in the seventies, and
therefore, when the Club of Rome appeared, we immediately
said, ‘This is a fraud.’ Because the Club of Rome said, ‘There
are limits to growth. We have reached equilibrium. Until the
year  1972,  you  could  develop,  but  now,  we  have  reached
equilibrium, and we have to have sustainable development. We
have to have appropriate technology.’ These notions did not
exist  before,  because  before,  you  had  the  idea  of  a  UN
Development Decade, where each decade, you would overcome the
underdevelopment by qualitative jumps. And when we recognized
this propaganda by the Club of Rome, we immediately said,
‘This is a complete fraud,’ and the people who wrote the book
“Limits to Growth,” Meadows and Forrester …
Q: A followup about the Paris climate summit.
A: I would like to give you written documentation afterwards
of the studies that were made by these geologists, which are,



without question, the explanation of climate change is not
man-made. The anthropogenic aspect of it is so miniscule.
Climate change has to do with the position of the solar system
in the galaxy, which goes in cycles around a certain axis, and
you can see that over 500 million years, the data confirms
that  you  have  these  wide  changes.  Greenland  is  called
Greenland, because it was green. There used to be vineyards.
You had ice ages which completely covered the Earth, and the
reason why I went into this longer history, is to show how the
environmentalist movement was created with the attempt to keep
development  down,  and  climate  change  is  just  another
expression  of  the  same  effort.
If you look at which firms which are investing in solar parks,
in wind parks, who is controlling the CO2 emission trade, you
have all the top hedge funds in London and Wall St. I can give
you a lot of documentation about it, which does not mean that
climate change is not real, because you have the rise of the
oceans, and you have climate change, you have extreme weather,
but that has been happening for hundreds of millions of years.
And,  on  the  other  points  you  raised,  obviously,  from  our
standpoint,  the  cancellation  of  NAFTA,  is  a  good  thing,
because  NAFTA  did  not  allow  development  for  Mexico.  As  a
matter of fact, NAFTA is the incarnation of the cheap labor
production model of free trade. What you need is – especially
countries which are not developed, you need protective tariffs
for their own good. They have to develop a domestic market
first. The booklet which I emphasized, which you should please
read, “Against the Stream,” is one of many, but it is very
condensed, and a very good book.
The question is, ‘What is the source of wealth?’ Is the source
of wealth cheap labor, to buy cheap raw materials, produce
cheaply, and sell expensive? Is that the cause of wealth? No.
The only cause of wealth is the increase in the creativity of
labor power. And a good government is, therefore, investing
the  maximum  amount  into  education,  into  sponsoring  the
creativity of youth, of labor, and the more people in the
labor force, by percentage, are engineers, scientists, the



more productive the economy becomes.
And the free trade system, of which NAFTA is just one example,
did exactly the opposite. China, which was part of this in the
beginning  —  the  reason  why  China  today  has  so  many
environmental problems, like smog, like a large amount of
groundwater being contaminated, is the result of the fact that
China, in the beginning of its industrialization, accepted
being a cheap labor production place for the U.S. and for
Europe. When I was in China, even in 1971, I visited some
factories which were horrible. They were absolutely horrible.
The working conditions were terrible, the labor force, which
produced electrical devices for radios, it was horrible. They
worked for 18 hours. No health system. It was just terrible.
And that is how China developed in the first phase.
But then China, with Deng Xiaoping, started to recognize that
that  is  the  wrong  way.  So  China  is  now  on  a  completely
different track. They are putting the maximum emphasis on
science and technology, the increase of excellence. Last year,
they produced 1 million scientists. That’s double of what the
U.S. produced. Obviously China is a larger country, but still.
What will finally be decisive is the number of people who are
creative. And that is why China, right now, has the best
education system, because they have understood that the source
of wealth is not raw materials. Is not trade conditions. It is
the creativity of their own people. And that it a good thing.
If we go to a system where we have a certain amount of
protectionism,  to  protect  the  development  of  the  domestic
market, it is a good thing.
There  is  no  danger  of  cutting  [countries  off  from  one
another], because all of these infrastructure projects are
connectivity.  The  world  will  be  more  connected  than  ever
before. But this whole myth of free trade is really a very bad
thing. It has been coined by the people who profit from it.
That’s why the world is in the condition it is right now,
where the rich become richer, and the poor become poorer. The
middle class is being destroyed all over the world. And I
would really like to communicate with you so that we can



deepen this dialogue.
On the Iran thing, I don’t think he will break it, but that is
my hope. I don’t know.
So, I’m not saying he’s a – as I said, Baron von Knigge would
get a heart attack when he hears Trump’s speeches, but the
world was in such a grip of evil, satanic evil, that it is a
good thing that there is a break, and the unfortunate thing,
is that Europe is still in this grip.
You can see it. Von der Leyen, the German Defense Secretary,
had  the  funniest  reaction.  The  day  after  the  election  of
Trump, she said ‘I am deeply shocked,’ about this election
result, because nobody thought this would happen. Now, this
same lady is now parading in Saudi Arabia with Crown Prince
Bin Salman Al Saud, and she isn’t shocked. So, I don’t know
what’s wrong with her. I think that that would be a good place
to be shocked, or not even go there.
So, I have come to the conclusion that a lot of the Europeans
who react this way to the defeat of Hillary, are obeying
another power in their head, and that power I call The British
Empire, which is still in place, and it dominates Europe, and
that is why they feel – I was asking myself, how come all of
these politicians are so arrogant towards the new president of
the U.S.? Because they were the boot-lickers of Washington
until  yesterday,  and  they  would  immediately  do  everything
Washington would say and do, so I asked myself, ‘Where is this
sudden  self-assertedness  coming  from?’  And  the  only
explanation I came up with, was to say, they must have an idea
that there is another power which is more powerful than Trump,
otherwise, they wouldn’t have this sudden arrogance.
And it is the British, because you will see tomorrow, because
tomorrow, there will be a federal press conference in Berlin,
where a number of people will present their contribution to
the German chairmanship of the G-20, which will take place in
July in Hamburg. This will be Joachim Schellnhuber, the head
of the WBGU (German Advisory Council on Global Change), this
is the scientific advisory organization advising the German
government.  He  put  out  this  paper  about  ‘the  great



transformation,’ which we wrote about. You can look in the
archive. He is the head of the idea of a decarbonization of
the world economy.
Now, if you decarbonize the world economy, without having
fusion, that would be one thing, to have fusion power in
place. Then you can talk about getting rid of fossil fuels,
but without having fusion, and being against nuclear energy,
fission, it means that you will reduce the world’s population
to 1 billion or less, because there is a direct correlation
between the energy-flux-density, and the number of people you
can maintain. Schellnhuber said that the carrying capacity of
the Earth is maximum 1 billion people. He didn’t say that he
wants to do with the 6 billion who are already there. If he
would be consequent, he should hop away from this planet.
And they will announce a sinister plan, to try to use the fact
that many countries have environmental problems, to sneak in
their anti-development programs. People should not be naïve,
because not everybody thinks that population growth is a good
thing. There are many people who think that each human being
is a parasite, destroying nature. That is the image of man
which many people have. The greenies, for example.
We look at it in a different way. We think that the more
people you have, the greater longevity you can have, division
of labor, and a modern scientific society needs many people
with a long life span. Because if you are in the Third World,
and you die, and you have an average life expectancy of 40
years,  or  less,  you  cannot  have  scientists,  because  the
production of a scientist takes 30-35 years, and if people
then die right away, then you can’t have a modern society.
So the more creative people you have, the better. Each human
being is an incredible addition, because we are creative.
Tom Gillesberg: Schellnhuber, for his services, was appointed
Commander of the Order of the British Empire (CBE), and for
him,  he  personally  has  said,  that  the  highpoint  of  his
existence was that the British Queen, personally, gave him the
Order of the British Empire, for his efforts to reduce the
possibility for mankind’s survival, you could say, so it is



connected with what you said.
Q: This is the best speech I have ever heard in my life.
Is this a second American Revolution, and will the Federal
Reserve, which is privately owned, be closed down, and will
money be created for the benefit of all people, and not just
the private Fed?
A:  I  don’t  know,  because,  as  I  said,  there  are  so  many
unknowns about Trump, and what he will do, and how it will
play out. All I can say is, if Trump does not fulfill his
promises, the same people who caused his election, will topple
him. Because I don’t think that this process, which is now
underway, where ordinary people have just had it — If you
think  about  the  declaration  of  Independence,  it  has  this
formulation that you will not bring down a government system
for light reasons, but, if for a long time, the common good is
being violated, I don’t know the exact text, then, people have
the right and duty to replace this government with a rightful
one, and that idea I call natural law.
It’s the same idea that Friedrich Schiller had in Wilhelm
Tell.  This  is  a  play  he  wrote,  which  takes  place  in
Switzerland. There, the Hapsburg oligarch is also trampling on
the rights of the Swiss people, then they unite with the Rütli
Oath. There is this beautiful formulation which says, ‘When
the rights of people are trampled upon, they have the right to
reach out to the stars, and take from the stars those rights
which are eternally embedded in these stars. (I am not saying
it as beautifully as Schiller does.)
If  you  compare  these  two  texts,  the  Declaration  of
Independence, and the Rütli Oath from Schiller’s play, they
are almost identical, and it’s very clear that Schiller was
inspired by the American Revolution when he wrote that play,
because in his plays, there are many ideas which resonate with
the American Revolution, and he actually wanted to immigrate,
at one point, to America.
So I think that if Trump turns out to be another fraudster,
which we don’t know yet, I think that this process of revolt
will continue, because I only mentioned some elements.



I  could  mention  that  there  are  many  countries  now  in
realignment. for example, the Philippines, Duterte. This was
supposed to be the playground for the conflict with China in
the South China Sea. Now Duterte sent his Defense Secretary,
Lorenzana, to Russia and China, to buy weapon systems from
Russia and China, and to establish a friendship with China,
and he said, ‘The Philippines is no longer the colony of the
U.S.’
Then you have Japan, which was the junior partner of the U.S.
in the Pacific. Abe went to Sochi, meeting with Putin. In
three days from now, Putin will go to Japan to have a state
visit. They are talking about a peace treaty between Russia
and Japan.
All of these are new alignments. There is a shift in the
strategic situation, and I don’t think that that shift can be
reversed.
Q: About Russia hacking the U.S. election. Why doesn’t the
U.S. have anti-hacking measures? Can you explain that?
A: I cannot explain that, for the same reason that I cannot
explain why the NSA is surveilling everyone, all their phones,
their communications, worldwide. They can observe all of these
things, but they don’t know about terrorism. They don’t know
about  drug  trafficking.  They  don’t  know  about  money
laundering. Either their system is not so good, or they are
looking in the wrong direction. I can’t answer your question.
Q: Will the result of the Brexit be positive for Europe, to
enable continental Europe to become stronger, and to improve
cooperation with the eastern parts of Europe?
A: I think that the EU is not functioning, and I think it is
not just the Brexit. The “No” in Italy is a reflection of the
same dynamic. Now you have Gentiloni, the new prime minister,
and they will probably go for new elections. Right now, in the
polls, you have the 5 Star Party leading. If they win, and
form the new government, they have already said that they
would leave the EU, and leave the Euro, and, in a certain
sense, it is not functioning.
The reason I was against the introduction of the Euro from the



beginning, was because we said that it cannot function. You
cannot have a European currency union in something which is
not  an  optimal  economic  space.  You  cannot  put  advanced
industry together with an agrarian country, with completely
different  tax  laws,  pension  laws,  and  you  don’t  want  a
political union, because Europe is not a people. You don’t
have  a  European  people.  I  don’t  know  what  the  Danes  are
saying. I don’t know what is in the Danish newspapers. The
people of Slovenia have no inkling of what is happening in
Alsace-Lorraine, and so forth, and so on. You don’t have a
European  people.  Esperanto  doesn’t  function.  You  have  28
nations, 28 histories, 28 cultures.
That doesn’t mean that you can’t work together. I think that
the idea of Charles de Gaulle to work together as an alliance
between perfectly sovereign fatherlands, that is a correct
idea. And all these fatherlands can adopt a joint mission,
like to develop Africa, or other things.
I just think that this European Union is not going to stay
forever.
Q: (followup) Will it be easier for Germany and France to
promote this development, as the leading countries?
A: Everybody says that Germany is the biggest beneficiary of
globalization, the EU, and the Euro, but that’s not really
true, because, if you look at it more closely, then you can
say that since the introduction of the Euro, the domestic
market of Germany has completely stagnated. And the number of
people who became poorer has increased.
Q: (followup) What about regarding the dialogue with Russia.
A: Oh yes, that would be much easier.
I do not think that this EU bureaucracy is capable of reform,
because by their self-understanding, they are the local pro-
consuls of this empire, and I think that it would be much
better if Germany, France, and other countries have individual
relations. And I don’t think that – this whole idea that you
need a European Empire to compete with Russia and China and
other  emerging  countries  –  The  EU,  by  definition,  is  an
empire. They have said it themselves. Robert Cooper, who has



some  kind  of  advisory  function  [currently  serving  as  EU
Special Advisor with regard to Myanmar], he said that the EU
is the fastest expanding empire in history. It’s a bad idea.
And the Russians for – I noticed this since the beginning of
the year 2000, that the Russians did not make a difference
anymore between the EU and NATO. They said that it’s the same
thing. And it is the same thing.
Q: You said that the One Belt, One Road was stripped of
commercial interests from the Chinese side, as opposed to the
IMF, World Bank. On what basis do you say that it is less
interest-driven than the Bretton Woods institutions?
A: Well, because, the question is not that I’m saying that
China is perfect. I’m not saying that. But when you look at
anything, you have to look at the vector of development, is it
going  upward,  or  is  it  going  downward?  And  from  that
standpoint, I had the advantage that I was in China in 1971,
which was in the middle of the Cultural Revolution. This was
so different than China today.
The Cultural Revolution was horrible for the people. The Red
Guards would take people out of their homes, put them in jail,
send them to the countryside, and people were distraught.
And now, people in China are happy. If you talk to students,
or to young people, they are optimistic. They say, ‘Oh. I will
do this in the future. I have these plans.’ I talked to a
group of students in Lanzhou two years ago, and they said, ‘We
will go to Africa. We will develop Africa.’ I have never heard
a German student say this. Yeah, when I was a student, but
that’s a long time ago.
I think that it is very worthwhile to read the speeches of Xi
Jinping. There is a book, “The Governance of China,” but that
only has about 60 speeches, and there are many, many more. For
example, you should read the speeches he gave when he went to
France, to Germany, and to India.
For example, when he went to India, he made a speech which was
really  incredible,  because  he  said  that  he  loved  Indian
culture  from  his  early  youth,  and  then  he  gave  so  many
examples  of  the  high  points  of  Indian  culture,  the  Gupta



period,  the  Upanishads,  the  Vedic  writings,  Rabindranath
Tagore, many predicates which prove that he really knows what
he is talking about. He is not just one of these politicians
who have a PR advisor about how to make nice bubbles in your
speeches, but you could really see that he means it. And the
same  for  Germany.  He  came  to  Germany  and  he  emphasized
Schubert  and  Heine,  things  which  I  also  appreciate  about
Germany, and he did the same thing in France.
And I don’t think that the Chinese leadership would agree with
me when I say this, but I think that they are less communist
than Confucians. They probably would not admit that, because
they are officially the Communist Party, and that’s OK, but, I
come from Trier, and Trier is the birthplace of Karl Marx, so
I have studied Karl Marx, and I think that they are still
socialist, or communist, or whatever, but they always said
that  they  are  communist  with  Chinese  characteristics,  and
these Chinese characteristics are Confucianism.
And the Confucian idea of man is lifelong learning, lifelong
perfection, that everyone should be a Jinzi, a wise man, a
noble man, and Confucius said, if the government is bad, then
the Jinzi, these wise people, should replace the government.
Also the idea that you have to have an harmonious development,
starting with the family, continuing in the nation, and then,
larger, among the nations.
China  is  the  only  country  that  has  not  made  wars  of
aggression, colonial wars, in its 5,000 years of history. It
was invaded many times, the Opium War, and things like that,
but China is not an aggressive nation, at all.
And if you look at what they are doing in practice, the IMF
and the World Bank have prevented Third World development, and
China is going from one country to the next, building science
cities, helping with space cooperation, bringing in developing
countries in the most advanced areas of science, in order to
not prevent their development. I think this is a completely
different approach.
I think that the Chinese have come up with a new model of
government, which I have not seen in any place in Europe, the



U.S. ever, and it’s a model which is overcoming geopolitics,
which is, if you say, ‘I have a win-win for cooperation.
Everybody can join.’ Then, if everyone joins, then you have
overcome geopolitics.
And geopolitics is the one thing that caused two world wars,
and  in  the  age  of  thermonuclear  weapons,  we  cannot  have
geopolitics anymore. So I think that these are very important
differences.
Sure, China has its own interests. Win-win means that China
also has an interest. China has advantages, but, for example,
if you ask people from Africa, ‘Would you rather have deals
where China gets raw materials for long periods of time, but
they build infrastructure for Africans.’ They like that much
better than Europeans who come and say, ‘Oh, you should obey
democracy,’ and do nothing.
Q: Statement about Chinese infrastructure projects in Morocco.
Both are winners, as opposed to projects 20 years ago run by
other countries. The Chinese there have learned Arabic. The
projects have greatly reduced the travel time. They have a
different perspective than the French, and Europeans had.    
Tom Gillesberg: Do you have final remarks?
A: I would just say that people should not just believe, or
not believe, what I am saying, but take an active attitude to
try to find out what the truth is, for themselves. Because the
world is not helped by replacing one ideology by another. The
only way you can be certain, is that you become a truth-
seeking person yourself. Because the whole question about what
went wrong, is that people forgot what it is to be an honest
truth-seeking person, taking the truth not as something you
reach finally, but something you always improve.
Schiller had this beautiful writing about universal history,
where he said that the philosophical mind is the first one to
take his own system apart, to put it together more perfectly
again.
I think that that quality – and, also, we had two days ago in
Berlin,  a  very  important  event,  which  was  also  about  the
dialogue of cultures, and every – we had a very important



presentation, which you can soon see on our webpage, where we
had a double bass player who spoke about the importance of
Wilhelm Furtwängler as a conductor, and he gave some musical
examples, and he compared the performances of Furtwängler with
some modern conductors, and the difference is so unbelievable.
The music of Furtwängler is transparent. It is beautiful. It
is absolutely overwhelmingly uplifting, and many of the other
conductors are just playing along, with no respect for what
the composition is.
And he really described, with many quotes from Furtwängler,
that what is needed is this inner quality of truthfulness.
That you don’t fake it, because if you’re not truthful – for
example, you cannot recite poetry, if you’re not truthful. You
cannot sing beautifully, if you’re not truthful. Sure, you can
sing brilliantly, you can do all kinds of tricks, and it
impresses people, but to really produce art, you have to be
truthful. You have to try to understand the poetical idea, the
musical idea. You have to step back with your ego behind what
the composer or the poet wrote. And that’s what is wrong with
modern theater. In Regietheater, they just say, ‘I don’t care
what Schiller wrote, or what Shakespeare wrote. I just make my
modern  interpretation.  I  put  Harley  Davidson’s  into
Shakespeare, and it doesn’t matter.’ And that is not art.
And I think the question is, ‘What do you do with your life?’
That  is  really  the  question.  Are  you  becoming  a  creative
person, devoted to that with your life, you contribute to
enable mankind to move on a little step further, and become
better.
Or, are you just eating three tons of caviar, and have 3,000
Porsches.  And  then,  when  you  die,  they  write  on  your
gravestone, ‘He/she ate three mons of caviar, and had 3,000
Porsches,’ and that was it.
No, you should try to be an honest person, trying to make
human society better with what you do. And, once you do that,
you become happy. Then you are free. This inner freedom, is
what you should try to find. And that is the only way that we
will win that battle. It’s not Trump. It is, can we get enough



people to be innerly free.
And then we win.
End of discussion

Fælles  russisk-kinesisk
kampagne for den Nye Silkevej
i Tyskland
5. dec., 2016 – For første gang optrådte kinesiske og russiske
diplomater  til  Tyskland  på  fremtrædende  vis  sammen  på  et
symposium  om  »Silkevejsinitiativet«,  arrangeret  af  Berlin
Fredags-rundbordssamtaler og den kinesiske ambassade. For et
publikum  på  omkring  200  gæster  diskuterede  den  kinesiske
ambassadør Shi Mingde og den russiske viceambassadør Jurij
Stetsenko  de  muligheder,  som  det  økonomiske  bælte  langs
Silkevejen  tilbyder.  ’Rundbordet’  er  en  sammenslutning  af
studenter fra flere europæiske lande, der er indskrevet ved
Berlins tekniske universitet for at studere mange felter inden
for teknologi.

I sin hovedtale understregede Shi Mingde den lange, historiske
forbindelse mellem Kina og Tyskland via antikkens Silkevej,
som i dag er genoplivet gennem det »moderne økonomiske bælte«
langs  den  samme  rute,  som  forbinder  Kina,  som  verdens
næststørste nationaløkonomi, med Tysklands økonomiske område i
Europa.  Med  et  Rusland,  der  tilslutter  sig  dette
samarbejdsformat,  er  endnu  et  »vigtigt  økonomiske  område«
inkluderet, og skaber således de bedste betingelser for et
omfattende samarbejde, forklarede Shi Mingde.

Foto:  Lyndon  og  Helga  LaRouche  har  i  fire  årtier  været
forkæmpere  for  en  verdensomspændende  genopbygning  af
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realøkonomien  og  holdt  utallige  konferencer  om  den  Nye
Silkevej  og  Verdenslandbroen  på  alle  kontinenter.  Her,
konference i Essen, Tyskland, 21. okt., 2016, over temaet,
»Tysklands  potentielle  rolle  i  udviklingen  af
Verdenslandbroen«.

    

Putin til NTV: ’Forsøg på at
skabe en unipolær verden er
mislykkedes’
5. dec., 2016 – I et interview til Ruslands NTV den 4. dec.,
hvor han talte om den globale, strategiske situation, påpegede
præsident Putin, at forsøg på at skabe en unipolær verden »er
mislykkedes«. Dette var uundgåeligt, sagde han. »Vi lever nu i
nye tider … Rusland har altid holdt sig til et punkt om, at vi
må respektere andres interesser samtidig med, at vi forsvarer
vore egne. Det er sådan, vi vil opbygge vore relationer med
vore partnere«, understregede han.

Som det rapporteres af Sputnik, diskuterede Putin, hvorfor
Vesten ofte har vendt det døve øre til Moskvas holdning til
løsning af militære konflikter, og nævnte som eksempler det,
han  beskriver  som  NATO’s  »lovovertrædende  bombardement«  af
Jugoslavien  i  1999  og  dets  operationer  i  Bosnien  og
Hercegovina i 1995. Svaret er ganske enkelt, sagde han. »Man
lytter kun til de stemmer, der taler højt. Men situation er i
færd med at ændre sig, og jeg tror ikke, det er en hemmelighed
for nogen, at mange af vore partnere nu fortrækker at holde
sig til international lov, fordi den globale balance gradvist
er ved at blive genoprettet.«
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Ligesom  han  gjorde  i  sidste  uge  ved  de  Internationale
Primakov-Læsningers Gruppe i Moskva, henviste Putin til afdøde
premierminister  Jevgenij  Primakovs  tanker  om  det  Arabiske
Forår i Mellemøsten. De negative konsekvenser af det Arabiske
Forår,  sagde  Putin,  opstod,  fordi  de  afgørende  nationer
overtrådte  normerne  for  international  lov  »for  at
tilfredsstille  deres  geopolitiske  interesser«.  Det  Arabiske
Forår  førte  til  afsættelsen  af  regeringerne  i  Tunesien,
Egypten og Yemen, forårsagede borgerkrig i Libyen og Syrien og
massiv uro i Algeriet, Irak, Marokko, Oman og andre lande.
»Med anvendelse af sin viden om området, og især sin viden om
Mellemøsten, og ved at bruge erfaring og intuition«, kunne
Primakov se, hvad der var på vej, forklarede Putin. »Der er
ingen  tvivl  om,  at,  hvis  man  havde  taget  hans  mening  i
betragtning  dengang«,  ville  situationen  ikke  have  udviklet
sig, som den gjorde.

Rusland, sagde Putin, »kunne ikke øve indflydelse direkte og
praktisk på begivenhedernes udvikling, eller også var vore
muligheder  for  at  øve  indflydelse  på  disse  begivenheder
temmelig begrænset«. Dette skyldtes især, tilføjede han, at
afgørende,  internationale  aktører  »foretrak  ikke  at  følge
normerne for international lov, men i stedet … følge deres
egne, geopolitiske interesser«.

Foto: Den russiske præsident, Vladimir Putin.       

Ved  et  uafgjort  øjeblik  i
historien er
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den  personlige  faktor  endnu
vigtigere:
Gør  det  Nye  Paradigme  til
virkelighed!
Leder  fra  LaRouchePAC,  6.  december,  2016  –  Den  formelle
overgang til USA’s næste præsidentskab – der er 45 dage til
Indvielsesdagen for Donald Trump – får uophørlig opmærksomhed
i USA og i andre medier, men, den historisk vigtige overgang i
verden som helhed er det følgende: hvor hurtigt og vist vil
USA  og  Europa  opgive  det  geopolitiske,  kasino-økonomiske
system  og  gå  med  i  det  nye,  globale  win-win-paradigme?
Udfordringen består i at mobilisere folk til at være med til
at få dette til at ske. Dette omfatter, at de foretager en
personlig ændring og bliver aktive, og ikke længere blot ser
passivt og afventende til. Der gives øjeblikke i historien,
hvor den subjektive faktor er altafgørende. Vi befinder os ved
et sådant øjeblik.

Omstændighederne  er  dramatiske.  Yderligere  initiativer  for
fred og udvikling kommer i denne uge fra Rusland og Kina.

I dag var premierminister Dmitri Medvedev vært for mange møder
i Moskva med den tyrkiske premierminister Binali Yildirim,
inkl.  møder  med  præsident  Vladimir  Putin.  Sammen  med
afgørende,  økonomiske  engagementer,  såsom  byggeri  af
kernekraftværker  og  gasledningen  Turkish  Stream,  bekræftede
lederne  det,  som  Yildirim  kaldte  behovet  for  en  ny,
international sikkerhedsarkitektur for at besejre terrorisme,
og en ny dialog med vestlige magter på dette grundlag.

I Tokyo fremlagde en kinesisk embedsmand fra den magtfulde
Nationale  Udviklings-  og  Reformkommission  (NDRC)  i  går  et
tilbud  om  at  opkoble  Bælt-og-Vej-programmet  til  Japans  og
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Sydkoreas  økonomiske  »arbejdsplaner«.  Hr.  Cao  Wenlian,
generaldirektør  for  NDRC’s  Internationale  Samarbejdscenter,
talte  om  at  styrke  komplementariteten  i  de  tre  nationers
økonomiske  aktiviteter,  der  tilsammen  allerede  udgør  36
procent af verdens BNP. Cao talte i anledning af det Første
Forum for Samarbejde om Industrikapacitet mellem de tre lande.
Dette fremstød med det kinesiske tilbud tilsidesætter Japans
mangeårige  underdanighed  under  transatlantisk,  økonomisk  og
militær, tvivlsom og aggressiv manipulation.  

Selv Henry Kissinger – hvis personlige historie kan siges at
indbefatte særdeles uønskede paradigmer – taler offentligt til
fordel for samarbejde mellem USA og Kina. Kissinger mødtes den
2. dec. med præsident Xi Jinping i Beijing. I dag mødtes han
med  Donald  Trump  i  New  York  City.  I  går  aftes  under  et
Manhattan-arrangement svarede Kissinger på et spørgsmål, der
var stillet af LaRouchePAC’s Daniel Burke, som spurgte: »Hr.
LaRouche deler stærkt Deres mening om, at USA og Kina må
samarbejde. Og han understreger, at USA og Kina kan samarbejde
omkring politikken med Ét bælte, én vej; at dette ville være
en indlysende vej til at genopbygge USA’s kollapsende økonomi
… « Kissinger svarede: »Jeg mener, at konceptet med Én vej, ét
bælte [sic] er et vigtigt spørgsmål. Jeg mener, at Kina kan og
bør finde en måde at tale om det. Det er et af de spørgsmål,
hvor samarbejde sandsynligvis er muligt … «

I  denne  uge  vil  LaRouchePAC-aktivister  fra  flere
østkyststater anføre angrebet på Capitol Hill i Washington,
D.C., for at lægge pres på virkeligheden og politikken med det
formål at få USA til at gå med i det nye paradigmes æra, med
start i en genindførelse af Glass-Steagall, der følges op af
gennemførelse af de handlinger, der fremlægges i LaRouches
Fire Love.

Ved  et  arrangement  i  går  i  Washington,  D.C.,  talte  både
vicepræsident Joe Biden og Thomas Hoenig, vicepræsident for
den  amerikanske  Statslige  Indskudsgarantifond,  FDIC,
offentligt til fordel for Glass/Steagall-loven. Biden fordømte
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sin egen stemme til fordel for en ophævelse af Glass-Steagall
i 1999 (Gramm-Leach-Bliley-loven) som »den værste stemme, jeg
nogensinde har afgivet i hele min tid i USA’s Senat«. Men så
vendte han rundt og sagde, det er derfor, vi nu »ikke kan
tillade en ophævelse af Dodd-Frank«, fordi vi har brug for »en
opmand i marken«.  

Hoenig udtalte imidlertid støtte til genindførelse af Glass-
Steagall og forklarede, at ophævelsen af denne lov førte til
de risikable omstændigheder, der skabte krisen i 2008.

»Man gav de kommercielle banker, der har et statsgaranteret
sikkerhedsnet, lov til« at engagere sig i alle former for
aktiviteter,  og  man  »forsynede  dem  endda  med  udvidet
statsstøtte til at handle … « Hoenig er en potentiel Trump-
udnævnelse til viceformand for banktilsynet i Federal Reserve
(USA’s centralbank).

Hvis man træder et skridt tilbage og betragter historien, ser
man, at visse øjeblikke træder frem som tidspunkter, hvor en
afgørende, personlig ændring finder sted. I denne uge tænker
vi med alvor tilbage på den 7. december, 1941, Pearl Harbor
Day,  hvor  amerikanske  borgere,  som  nation,  gennemgik  en
ændring over en nat.

Vi skal i dag forstå, at vi alle er kaldede til aktivt at
intervenere  for  at  være  med  til  at  afgøre  det  historiske
udfald.

Kan et nul være negativt?
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– Ja, når det er sort!
Rusland  og  Kina  satser  på
kreativitet.
Af Helga Zepp-LaRouche
3. december, 2016 – At der i dag findes to helt forskellige
paradigmer i verden, der bestemmer nationers adfærd, bliver
klarere dag for dag. Medens modstanden i den transatlantiske
verden  mod  det  mislykkede  globaliseringsparadigme  bliver
stadig  stærkere,  og  etablissementet  så  meget  desto  mere
sammenbidt søger at fastholde det, så satser de stater, der
samarbejder med Den nye Silkevej, stadig tydeligere på deres
befolknings  kreativitet  og  samarbejdet  om  menneskehedens
fælles mål.
De vestlige politikere og medier, der er vant til kun at
betragte Putin gennem dæmoniseringsbrillerne, ville stå sig
vel ved for én gangs skyld at gennemlæse Putins årlige ’Tale
til  nationen’,  som  han  holdt  for  den  russiske  Duma,  uden
fordomme. Efter fravalget af Obama – for det var også, hvad
Hillary Clintons nederlag var – og efter Donald Trumps første
telefonsamtaler med Vladimir Putin og Xi Jinping, har der
åbnet sig en reel chance for at normalisere forholdet mellem
de  tre  vigtigste  nationer  her  på  Jorden.  Og  kun  en
selvmorderisk nar ville ønske at vrage en sådan mulighed.
Når man tager den samlede kronologi for alle Putins tilbud til
Vesten i betragtning, indbefattet hans forhåbningsfulde tale
til  den  tyske  forbundsdag  i  2001  og  talen  til  München-
sikkerhedskonferencen i 2007, hvor han gav udtryk for stærk
skuffelse, så burde man tage hans ord for pålydende, når han
siger: »Vi ønsker ikke konfrontation med nogen. Det har vi
lige så lidt, som vore partnere i det globale fællesskab, brug
for. I modsætning til vore kolleger i udlandet, der betragter
Rusland som en fjende, søger vi ikke, og har heller ikke søgt,
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modstandere. Vi har brug for venner. Men vi vil ikke tillade,
at vore interesser skades eller ignorereres.«
Længere fremme i sin tale understregede Putin, at kravet om
viden og moral i undervisningssystemet, som forudsætning for
samfundets levedygtighed, var en prioritet. De unge menneskers
interesse for den nationale klassiske litteratur, kultur og
historie  må  vækkes,  og  skolerne  må  fremme  kreativitet,
samtidig med, at børnene lærer at tænke selvstændigt, såvel
som også lærer at arbejde både selvstændigt og som en del af
et  team,  løse  stillede  opgaver  og  formulere  og  realisere
målsætninger. Godt nok er kravet om begavelse vigtigt, men
grundlæggende set må opdragelsen hvile på det princip, at alle
børn  og  teenagere  er  begavede  og  i  stand  til  at  opnå
resultater inden for videnskab, de kreative områder samt i
livet. Det er statens opgave at fremme disse talenter.
Putin  understregede  også  den  fundamentale  betydning  af
grundforskning,  som  basis  for  økonomisk  vækst  og  sociale
fremskridt. Over 200 laboratorier er allerede etableret, som,
takket være de store statstilskud, de modtager, må blive i
stand til at operere på globalt niveau, og som vil blive ledet
af videnskabsfolk, der er med til at bestemme retningen af den
globale, videnskabelige udvikling. Det er i denne sammenhæng
også  vigtigt  at  overvinde  de  i  Rusland  siden  zartiden
eksisterende  flaskehalse  for,  at  disse  forskningsresultater
også kan komme produktionen af forbrugsvarer til gode.
De mennesker, der aktivt dæmoniserer Putin, burde også studere
den  tale,  som  Putin  holdt  den  foregående  dag  ved  Det
internationale Forum for Primakov-forelæsninger til ære for
den  tidligere  statsminister  og  ’store  tænker’,  Jevgenij
Primakov, der døde for 18 måneder siden.
Også  her  stod  de  amerikansk-russiske  relationer  højt  på
dagsordenen. Putin henviste til Primakovs overbevisning om,
at, »uden et oprigtigt partnerskab mellem Rusland og USA«,
ville det blive vanskeligt at klare de »store udfordringer« i
verden – især i kampen mod terrorismen i Mellemøsten.
Primakov  havde,  ifølge  den  russiske  præsident,  haft  en
»virkeligt strategisk vision«, der havde gjort det muligt for



ham »at kigge ud i fremtiden og se, hvor uholdbar og ensidig«
modellen om en unipolær verden var. Det var Primakov, der som
den  første  gik  ind  for  et  trilateralt  samarbejde  mellem
Rusland, Kina og Indien, og ud fra hvilket BRIKS, »der nu
vinder indflydelse og betydning i verden«, har udviklet sig.
Primakovs holden fast ved de tætte relationer med partnerne i
Fællesskabet af Uafhængige Stater (CIS) »er rygraden i vores
integrationspolitik i Eurasien … Vi håber, at dialog med vore
partnere, indbefattet en dialog om sammenkoblingen med Kinas
projekt om det Økonomiske Silkevejsbælte, vil sætte os i stand
til at opbygge et stort, eurasisk partnerskab«.

Den umistelige ret til udvikling
Et andet dokument, som de vestlige politikere og medier, med
deres geopolitiske tankegang, burde studere, er en ny hvidbog
fra den kinesiske regering om »Retten til udvikling: Kinas
filosofi,  praksis  og  bidrag«,  hvor  det  bekræftes,  at  der
findes en »umistelig rettighed« for alle lande og folkeslag
til at udvikle sig. »Retten til udvikling må tilhøre og være
fælles  for  alle  folk.  Det  er  alle  landes  ansvar  at
virkeliggøre retten til udvikling, og det er ligeledes det
internationale fællesskabs pligt«, står der i dokumentet. »Det
forpligter  regeringerne  i  alle  lande  til  at  formulere
udviklingsstrategier og forholdsregler, der passer til deres
egen virkelighed, og det fordrer det internationale samfunds
koncentrerede anstrengelser som helhed. Kina opfordrer alle
lande til at stræbe efter en ligeværdig, åben, omfattende og
innovativ, fælles udvikling, og hvidbogen kræver en fælles
udvikling og at der skabes betingelser for, at alle folkeslag
kan tage del i retten til udvikling.«
Hvidbogen beskriver imidlertid meget mere – nemlig, at Kinas
udviklingsmodel og Kinas politiske og sociale struktur har
været  en  udelt  succes.  Og,  alt  imens  denne  model  fortsat
udvikler sig, så foregår det i et tempo og på en måde, der
bestemmes af det kinesiske folk selv. Det påpeges, at Kina
allerede har løftet 700 millioner mennesker ud af fattigdom,



og  at  i  dag  kun  5,7  %  af  befolkningen  lever  under
fattigdomsgrænsen – hvilket gør Kina til den første nation,
som  det  er  lykkedes  at  nå  FN's  Millennium-mål  for
fattigdomsbekæmpelse. Kina er endda fast besluttet på helt at
overvinde fattigdom. I marts 2016 offentliggjordes »udkast til
den  13.  femårsplan  for  Folkerepublikken  Kinas  nationale,
økonomiske og sociale udvikling«, hvor regeringen fremlægger
en  strategi  for  helt  at  udrydde  fattigdom  blandt
landbefolkningen  allerede  i  år  2020.

»En ny bølge af velstand«
Hvis man ikke ønsker at lytte til Putin eller Kina, kan man
også  studere  en  ny  hvidbog  fra  bygge-  og  anlægsmaskine-
producenten  Caterpillar  om  betydningen  af  »Bælt-og-Vej«-
initiativet. Det vil udløse »en ny bølge af velstand« for Kina
og  den  øvrige  verden,  står  der  i  den.  Opbygningen  af  et
infrastrukturnet,  som  er  en  prioritet  i  initiativet,  vil
muliggøre  en  fri  strøm  og  en  mere  effektiv  udnyttelse  af
resurserne,  integration  af  markederne  og  koordinering  af
nationernes økonomiske politik.
Opbygningen  af  infrastruktur  vil  være  med  til  at  sænke
transportomkostningerne,  øge  udviklingslandenes
konkurrenceevne  og  reducere  ubalancen  landene  imellem.
Caterpillar betragter »Bælt-og-Vej«- initiativet som en »åben
og medinddragende« ramme, der gør det muligt for alle landene
langs ruten at tage del i opbygningen af projektet. »Dette bør
og kan ikke være en bestræbelse alene fra Kinas side«, står
der i dokumentet.
Virksomheden  påskønner  de  forretningsmuligheder,  som  dette
initiativ åbner op for, og håber at kunne deltage endnu mere i
projekter langs ruten, forklarede Chen Qihua, vicepræsident
for Caterpillar og direktør for Caterpillar Kina.
Og endelig burde de vestlige politikere og medier gøre sig
klart,  at  der  i  befolkningen  er  bred  opbakning  til  det
internationale  samarbejde,  netop  på  områderne  for
videnskabeligt  og  teknologisk  fremskridt.  Den  europæiske



rumfartsorganisation ESA’s borgerdialog i organisationens 22
lande  fastslog,  at  88  %  af  de  adspurgte  understøttede
ledelsens rumprogram, og 96 % følte sig overbeviste om, at
verdensrummet  frembyder  muligheder,  der  ikke  forefindes  på
Jorden, men som bør udforskes.
I sin rapport om meningsmålingen ved flyvestationen Upjever i
Friesland sagde den tidligere ESA-astronaut Thomas Reiter, der
nu  er  ESA’s  hovedkoordinator  for  den  internationale
rumstations anliggender, at der er grund til optimisme – på
trods af den endeløse strid om budgettet på europæisk niveau.
De €8 mia., der er blevet brugt i de sidste 5 år, har skabt
økonomiske værdier for €14,5 mia. for Europa og dets borgere.
»Det drejer sig også om det politiske aspekt af samarbejdet:
Dette fungerer ganske godt, trods konflikterne på Jorden«,
sagde Reiter. 95 stater deltager i ISS’ forskningsarbejde,
»hvor man deroppe forfølger mål til gavn for alle mennesker«.
Reiter  udtalte  sig  også  optimistisk  om  udsigterne  for
udforskningen af Månen, især Månens bagside. Herfra vil man
senere også kunne udsende missioner til den videre udforskning
af verdensaltet.
Bernhard  von  Weyhe,  leder  af  kommunikationsafdelingen  i
kontrolcentret (ESOC) i ESA-centeret i Darmstadt, talte i et
interview med avisen Allgemeine Zeitung om den »brofunktion«,
som  rumforskningen  har  for  menneskeheden.  »Den  fælles
bemandede rumfart kræver samarbejde, og gjorde det også under
koldkrigstiden. Rumfart har altid været et område, hvor man
har  haft  et  intensivt  internationalt  samarbejde,  og
brofunktionen  består  stadig.  Rumfart  er  pr.  definition  et
samarbejdsprojekt.«
Fællesnævneren for alle disse udtalelser er: Menneskehedens
fremtid ligger i samarbejdet mellem nationerne om økonomisk
udvikling  af  alle  verdens  lande  og  om  samarbejdet  om
menneskehedens fælles mål, især om udviklingen af teknologi og
videnskab og menneskenes skabende evner. Det lønner sig stærkt
at investere i dette samarbejde. Den, der ikke fatter dette og
i stedet blot stræber mod et »sort nul«, kommer i sidste ende
til at stå tilbage med tomme hænder.



Foto: I september 2015 blev astronaut Andreas Mogensen den
første dansker i rummet, hvor han deltog i forskningsopgaver
om bord på den Internationale Rumstation, ISS.

Rusland  nedlægger  veto  mod
FN’s  Sikkerhedsråds
resolution om Syrien
5. dec., 2016 – Her til eftermiddag nedlagde Rusland veto mod
et udkast til en resolution om Syrien, som CNN i en tidligere
rapport havde påstået, havde til hensigt at gøre det muligt
for humanitær hjælp at blive sendt ind i den tilbageværende,
belejrede del af Aleppo. Udkastet til resolutionen, som var
blevet fremsat af Spanien, New Zealand og Egypten, foreslår en
ugelang  våbenstilstand,  som  kunne  forlænges  med  yderligere
perioder à syv dage; den kræver, at alle parter i konflikten
tillader omgående og sikker humanitær adgang til hele Aleppo
for FN og dets partnere.

Den russiske udenrigsminister Sergei Lavrov angreb kraftigt
initiativet under en pressekonference i Moskva her til morgen,
for  at  være  en  provokation,  der  tilsigter  at  underminere
forhandlinger om spørgsmålet mellem Moskva og Washington.

»I  betragtning  af  den  måde,  hvorpå  tidligere  pauser  er
forløbet, så er vi ikke i tvivl om, at 10-dages pausen for de
militante kæmpere af de ekstremistiske grupper vil blive brugt
til at omgruppere og genvinde styrke, og vil derfor forhindre
befrielsen af det østlige Aleppo«, sagde Lavrov.

Lavrov  rapporterede  dernæst,  at  amerikanske  og  russiske
eksperter  siden  3.  dec.  har  arbejdet  med  problemet  med
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jihadisternes tilbagetrækning fra det østlige Aleppo. Ifølge
den  plan,  de  har  arbejdet  på,  vil  arrangementet  med  en
våbenstilstand ikke træde i kraft, før man har en aftale om
ruterne og datoerne for de militante kæmperes tilbagetrækning,
sagde  Lavrov.  Han  udtrykte  sit  håb  om,  at  det  russisk-
amerikanske samarbejde om disse spørgsmål vil bære frugt, og
at  byen  bliver  ryddet  for  militante  kæmpere.  Rusland  vil
behandle militante kæmpere, der nægter at forlade det østlige
Aleppo, som terrorister, og vil støtte den syriske regerings
indsats for at bekæmpe dem, sagde han.

Den amerikanske udenrigsminister John Kerry på sin side sagde
i går til Saban Forum på Brookings Institution i Washington,
at en politisk løsning på konflikten i Syrien stadig er mulig,
og at forhandlinger med oppositionen i Aleppo fortsætter. Men
efter  Kerrys  mening  vil  en  politisk  løsning  for  Syrien
imidlertid stadig kræve en »overgang«, hvor præsident Bashar
al-Assad fjernes fra magten.

Foto: Ruslands FN-ambassadør Vitaly Churkin nedlægger veto mod
en tidligere resolution om Syrien, 8. oktober 2016.

Rusland leverer nødhjælp til
syrere hver dag;
briterne er ingen steder at
se
3. dec., 2016 – Det Russiske Forsoningscenter på den russiske
flybase  i  Latakia,  Syrien,  rapporterede  den  2.  dec.,  at
russiske militærstyrker i Syrien har leveret 5 tons humanitær
nødhjælp, inkl. 4 tons til det netop befriede Hananu-distrikt
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i Aleppo og 1 ton til et område i provinsen Damaskus og
tilføjede,  at  punkter  med  varme  måltider  og  fornødenheder
fortsætter deres arbejde for civile, som flygter fra dele af
Aleppo, der kontrolleres af diverse væbnede grupperinger.

På  grund  af  disse  leverancer  og  russernes  generelle
præstationer  i  denne  henseende,  angreb  det  russiske
forsvarsministeriums talsmand, generalmajor Igor Konashenkov,
den britiske regering for konstant at tale op ad vægge og ned
ad stolper om behovet for at få humanitær hjælp ind i Aleppo,
men ikke selv foretage sig noget. »På baggrund af russiskfobi
har Storbritanniens regering mistet sin evne til objektivt at
vurdere  situationen  i  Syrien,  inklusive  i  Aleppo«,  sagde
Konashenkov her til morgen. Det russiske og syriske militær,
sagde Konashenkov, har leveret humanitær hjælp hver dag til de
civile, der er flygtet fra de jihadi-kontrollerede områder af
byen, i løbet af den seneste militærkampagne. »I alle årene
med krig i Syrien har UK ikke leveret så meget som ét gram
mel, en eneste pille eller et tæppe for at hjælpe de civile«,
sagde Konashenkov. »Hvis den britiske regering virkelig ønsker
at sende humanitær hjælp til indbyggerne i de østlige områder
(af Aleppo), så foreligger alle betingelserne for det – bare
fortæl os, hvor den i øjeblikket sidder fast. Hvis der ikke
findes nogen britisk humanitær hjælp til Aleppo, så lad være
med at blande jer i andres hjælpeindsats«, konkluderede han.

Konashenkov responderede her til anklager, der kom fra Downing
Street, og som rapporteredes af Daily Mail tidligere på ugen,
om, at Rusland standsede strømmen af hjælp ind i Aleppo. En
talskvinde for premierminister Theresa May sagde til reportere
ved 10 Downing Street, at russerne blokerede for leverancen af
humanitær hjælp ved at nægte at gå med til standsning af
fjendtligheder  og  ved  at  blokere  resolutioner  i  FN’s
Sikkerhedsråd, der krævede, at der kom hjælp ind i Aleppo og
en afslutning på bombardementet af Aleppo.

Den  russiske  udenrigsminister  Sergei  Lavrov  fyrede  i
mellemtiden  løs  på  et  britisk  aktiv,  Syriske



Menneskerettighedsobservatører, og på de tal for civile tab,
som  organisationen  udbreder.  »Med  hensyn  til  humanitære
organisationers data om antallet af dræbte civile i Aleppo, så
er vi altid opmærksomme på sådanne rapporter, og vi vurderer
dem også, for de fleste rapporter, der fremkalder ramaskrig
over situationen i byen, er baseret på den information, der
leveres  af  den  såkaldte  organisation  Syriske
Menneskerettighedsobservatører, som er en enmandsorganisation,
der har base et eller andet sted i London i en toværelses
lejlighed«, sagde han under en fælles pressekonference den 2.
dec.  i  Rom  med  den  italienske  udenrigsminister  Paolo
Gentiloni. »Alle ved det, men fortsætter ikke desto mindre med
at  citere  observatørerne  som  en  pålidelig  kilde  til
information.«

Rusland, sagde han, gør meget ud af at lindre menneskelig
lidelse. »Verdenssamfundet bør imidlertid ikke alene kere sig
om  situationen  i  Aleppo,  men  også  om  situationen  i  det
irakiske Mosul, i Yemen og i andre konfliktområder.«

RADIO  SCHILLER  den  5.
december 2016:
Nu har Italien sagt “Nej”:
Den  globale  transformation
fortsætter
Med formand Tom Gillesberg
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Putin underskriver dekret om
’Nyt  koncept  for  Ruslands
udenrigspolitik’
2.  dec.,  2016  –  I  går  underskrev  den  russiske  præsident
Vladimir Putin et dekret, som vedtog »Nyt koncept for Ruslands
udenrigspolitik«. Ifølge TASS erklærer dekretet:

»Midt i de intensiverende politiske, sociale og økonomiske
modsætninger og den voksende ustabilitet i verdens politiske
system,  vokser  den  rolle,  som  magtfaktoren  spiller  i
internationale relationer. Oprustningen og moderniseringen af
magtpotentialet; skabelsen og deployeringen af nye typer af
våben virker til underminering af den strategiske stabilitet
og skaber en trussel mod global sikkerhed, der er garanteret
gennem et system af traktater og aftaler inden for området for
våbenkontrol.«

Dekretet  fortsætter:  »Alt  imens  faren  for  at  udløse  en
storstilet  krig,  inklusive  en  atomar  konflikt,  fortsat  er
ringe blandt ledende stater, så er der en voksende risiko for
disses involvering i regionale konflikter og optrapning af
kriser.«  Dekretet  fastslår,  at  »Rusland  tilskriver
implementeringen  af  traktaten  for  yderligere  reduktion  og
begrænsning af strategiske offensive våben fra 8. april, 2010,
mellem Rusland og USA, afgørende betydning.«

»Rusland  gentager  sin  beredvillighed  til  at  diskutere
spørgsmål om en yderligere nedfasning af nukleare potentialer,
baseret på den voksende aktualitet med at give denne proces en
multilateral karakter, idet faktorer, der øver indflydelse på
den strategiske stabilitet, tages i behørig betragtning.
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Herudover støtter Moskva oprettelsen af en zone, der er fri
for atomvåben og andre typer af masseødelæggelsesvåben; først
og fremmest i Mellemøsten.«

»Det er Ruslands vurdering, at det er nødvendigt at skabe en
bred, anti-terrorist-koalition«, rapporterer TASS og citerer
fra dokumentet: »Den globale trussel fra terrorister har fået
en kvalitativt ny natur med fremkomsten af den internationale
terrororganisation Islamisk Stat og lignende grupperinger, der
har gjort vold uhørt grusom og søger at skabe deres egen stat
og  øge  deres  indflydelse  på  et  territorium  mellem
atlanterhavskysten  og  Pakistan«,  siger  dokumentet,  der  er
udlagt på den officielle portal for juridisk information.

Dokumentet  siger,  at  koalitionen  bør  …  »arbejde  uden
politisering og dobbelte standarder og anvende civilsamfundets
muligheder«  for  at  forhindre  terrorisme  og  ekstremisme  og
imødegå spredningen af radikale ideer.

Det politiske koncept erklærer, at »Moskva ikke accepterer
Washingtons forsøg på at udøve ekstraterritorial jurisdiktion,
men  Rusland  er  interesseret  i  at  opbygge  en  meningsfuld
relation med USA, baseret på en pålidelig og gradvis udvikling
af dialog med USA«, som kun vil være mulig, hvis den »baseres
på  princippet  om  ligeværdighed,  gensidig  respekt  for
interesser  og  ikke-indblanding  i  hinandens  interne
anliggender. Moskva accepterer ikke Washingtons forsøg på at
udøve  ekstraterritorial  jurisdiktion,  som  overtræder
international lov, og er ubøjelig i sin modstand mod ethvert
militært, politisk eller økonomisk pres og forbeholder sig
retten  til  at  respondere  strengt  på  ikke-venligtsindede
handlinger, især gennem at styrke sit nationale forsvar og
give  svar  på  tiltale,  såvel  som  også  asymmetriske
forholdsregler.«



Russisk  minerydningshold  og
felthospital  på  vej  til
Aleppo
Den  1.  december,  2016  –  Det  Russiske  Forsvarsministerium
annoncerede i går, at et russisk minerydningshold var på vej
til Syrien for at være med til at rydde de nyligt befriede
distrikter af Aleppo for miner og lureminer, som jihadierne
har efterladt.

»I dag tager en avanceret afdeling fra de russiske bevæbnede
styrkers  internationale  anti-mine-center  af  sted  for  at
desarmere  ikke-eksploderet  ammunition  i  Aleppo«,  sagde
generalløjtnant  Sergei  Rudskov,  chefen  for  den  russiske
generalstabs hovedafdeling for operationer, i går under en
briefing. »I alt vil flere end 200 soldater og 47 enheder med
kamp-  og  specialudstyr  være  involveret  i
minerydningsaktiviteterne i Aleppo.« TASS minder i sin rapport
om Rudkovs meddelelse om, at, efter befrielsen af Palmyra fra
ISIS  sidste  marts,  desarmerede  russiske  minerydningshold
17.500 eksplosive enheder i løbet af 45 dage, som samtidig
ryddede 2.500 bygninger.

Samtidig  hermed  meddelte  Forsvarsministeriet  ligeledes,  at
transportfly læsset med hospitalsudstyr og mandskab var lettet
fra  Rusland  for  at  yde  lægehjælp  til  civile  i  Aleppo,  i
overensstemmelse med den ordre, som den russiske præsident
Vladimir Putin udstedte dagen før.

»Personale  fra  det  Russiske  Forsvarsministeriums  særlige
afdeling for lægehjælp, et felthospital, særligt udstyr og
lægeudstyr  er  taget  til  Syrien  med  fly«,  sagde
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Forsvarsministeriet.  »Når  de  er  ankommet,  vil  russisk
lægefagligt personale begynde at yde lægehjælp til civile og
flygtninge nær Aleppo.«

Mens  den  russiske  regering  således  var  i  gang  med  at
mobilisere resurser for at komme civilbefolkningen i Aleppo
til  hjælp,  forsøgte  de  uhyggelige  skår  og  rester  af
Obamas/briternes  apparat  at  sprænge  ting  i  luften  i  FN’s
Sikkerhedsråd i går, i et desperat forsøg på at omstøde den
syriske hærs nylige sejre i Aleppo. Under et hastemøde, der
var  indkaldt  af  den  franske  udenrigsminister  Jean-Marc
Ayrault,  brugte  den  amerikanske,  franske  og  britiske  FN-
ambassadør rapporterne fra FN-folk om situationen i Syrien til
aggressivt at fordømme den russiske og syriske regering for
angiveligt  at  have  udløst  en  massakre  på  talløse  civile.
Vitaly  Churkin,  Ruslands  FN-ambassadør,  svarede  hertil,  at
tiden  nu  måske  var  inde  til  »at  afholde  en  omfattende
diskussion  mht.  Mellemøsten  og  Nordafrika  og  arrangere  en
debat  om  spørgsmålet,  ’De  katastrofale  konsekvenser  af  at
ødelægge  statsskabet  i  områdets  lande,  som  følge  af
udefrakommende  indblanding’«           

Ruslands NATO-ambassadør:
NATO ikke rede til at opgive
myten om »russisk trussel«
30. nov., 2016 – Alexander Grushko, Ruslands NATO-ambassadør,
sagde i går, at der ikke er tegn på, at NATO er rede til at
opgive sin myte om »russisk trussel« i den nærmeste fremtid.

»NATO forfølger stadig den politik, der blev besluttet under
topmøderne i Wales og Warszawa. Denne politik har til hensigt
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at  opnå  den  centrale  rolle  i  atter  at  sikre  den  euro-
atlantiske sikkerhed gennem at bruge myten om den såkaldte
’russiske trussel’. Der er endnu ingen tegn på, at NATO-lande
er villige til at opgive denne kurs«, sagde han.

Hvad der gør sagen værre, sagde han, er NATO’s afbrydelse af
samarbejde med Rusland, selv inden for områder, der har fælles
interesse, såsom kontra-terrorisme.

»Hvis vi taler om at løse den nuværende krise mht. europæisk
sikkerhed, så bør vore bestræbelser naturligvis især rettes
mod  at  genoprette  samarbejdet  inden  for  fælles
interesseområder«, sagde han. »NATO bør naturligvis opgive den
miskrediterede politik med at begrænse Rusland og ophøre med
at  styrke  sin  østlige  flanke,  da  disse  aktiviteter  ikke
fremmer NATO-medlemmers sikkerhed, men tværtimod skaber nye
sikkerhedsspørgsmål og sikkerhedsmæssige udfordringer«, sagde
den russiske ambassadør. »NATO har i realiteten forsøgt at
påtvinge os et sikkerhedssystem fra koldkrigsæraen.«

Synlige udtryk for det, Grushko talte om, fortsætter i form af
igangværende NATO-øvelser, der som mål har angivelig »russisk
aggression«. I det nordlige Norge foregår der en øvelse med
deltagelse af det amerikanske marineinfanteri og det norske
militær, for at træne i, hvordan man skal imødegå et scenarie
»à la Krim«. CNN siger i sin dækning intet om, hvor tæt
marineinfanteristerne,  med  deres  Abrams-tanks,  kommer  til
Norges grænse med Rusland, men det kan ikke være langt væk,
eftersom  de  rapporterer  om  diskussioner  med  norske
grænsevagter, der kan se over til russisk territorium. Og man
mener, at russerne overvåger øvelsen intenst.

»Det norske politi undersøger flere end 10 observationer af
uidentificerede  droner,  som  man  har  set  observere  den
amerikanske  og  norske  manøvre«,  rapporterer  CNN.

I Litauen har NATO-øvelsen ’Iron Sword’ (jernsværd) været i
gang  siden  den  20.  nov.,  med  4.000  tropper  fra  11  NATO-



medlemslande, inklusive alle de tre baltiske stater, såvel som
også USA, UK, Tyskland, Canada, Polen, Rumænien, Slovenien og
Luxembourg.  Scenarierne  omfatter  offensive  og  defensive
operationer  imod  et  simuleret  angreb  på  to  litauiske
træningsområder, af hvilke det ene ligger inden for 10 km fra
den russiske grænse.

Og, på trods af det nylige valg af en ny præsident i Moldova,
der ønsker bedre relationer med Rusland, har NATO til hensigt
at åbne et forbindelseskontor dér. NATO’s generalsekretær Jens
Stoltenberg sagde, at forbindelseskontoret i Chişinău var et
vigtigt, politisk og praktisk skridt for, at NATO kunne styrke
og bedre støtte regeringens reformbestræbelser.

»Dette er et lille, civilt kontor, ikke en militærbase«, sagde
han efter forhandlinger i NATO-hovedkvarteret i Bruxelles med
den moldoviske premierminister, Pavel Filip.           

At komme op af kviksandet
Leder fra LaRouchePAC, 1. december, 2016 – Kinas Xi Jinping og
Ruslands Vladimir Putin fortsætter med at komme med tilbud
efter tilbud til USA – og andre nationer, der stadig sidder
fast i det transatlantiske systems dødbringende kviksand – om
at gå med i opbygningen af det nye, globale paradigme, der er
i  færd  med  at  erstatte  geopolitiske  krige  og  fascistiske
nulsumsspil-økonomier, med den Nye Silkevejspolitiks win-win-
resultater.

Den kinesiske regering har netop udgivet en hvidbog, »Retten
til  udvikling:  Kinas  filosofi,  praksis  og  bidrag«,  som
dokumenterer det forbløffende fremskridt, Kina har præsteret i
løbet  af  de  seneste  årtier  inden  for  områderne
fattigdomsreduktion,  levetid,  uddannelse  og  så  videre,  og
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dernæst  fortsætter  med  at  forklare,  at  deres  Bælt-og-Vej-
initiativ har til formål at hjælpe andre nationer med at opnå
lignende  resultater.  Retten  til  udvikling,  proklamerer
hvidbogen, er hele menneskehedens umistelige rettighed.       

Den russiske præsident Putin gentog i sin »Tale til nationen«
for den russiske Duma, det føderale parlament, at han var
indstillet  på  at  samarbejde  med  den  tiltrædende  Trump-
administration i USA for at »sikre international stabilitet og
sikkerhed«. Putin gjorde det ligeledes til fulde klart, at
Ruslands fremtid ligger i at nære kreativitet, videnskab og
evnen til at løse problemer hos den unge generation: »Vore
skoler må fremme kreativitet … Vore børn vil klart se, at
Rusland har brug for deres ideer og viden.«

Dette er præcis den form for tankegang, som engang dominerede
Franklin Roosevelts, og endda John Kennedys, USA, men det er
blevet næsten uforståeligt for de fleste amerikanere i dag, i
et USA, der er blevet transformeret af de seneste 16 års
mareridt med Bush og Obama.

Og dog, så er genopvækkelsen af denne ånd selve nøglen til en
strategisk sejr imod det døende, Britiske Imperium. For at
opnå dette kræver det, at vi lever op til udfordringen med at
få  den  amerikanske  befolkning,  og  dens  repræsentanter  i
Washington, til at tænke på det højere niveau, som er det
sande potentiale, der er fremlagt for os, og ikke på niveauet
for  de  kontrollerede  ’trivielle  selskabslege’,  som
karakteriserer  politikken  i  Washington  og  i  lokale
anliggender.

I en diskussion tidligere på dagen med medlemmer af LPAC’s
Politiske Komite og Videnskabsteam, samt Helga Zepp-LaRouche,
understregede  Lyndon  LaRouche  den  afgørende  rolle,  som  et
fornyet rumprogram spiller for atter at tænde gnisten for
optimisme  og  inspiration  omkring  spørgsmålet  om,  hvad
menneskets formål i universet er. Den store, tyske rumforsker
Krafft Ehricke er en vigtig prøvesten i denne bestræbelse,



sagde LaRouche, for kampen for at bringe fremskridt inden for
videnskab,  kultur  og  økonomi  tilbage,  som  en  forenet,
indbyrdes  forbundet  præstation.

»Hele formålet er at forstå, hvad fremtiden bringer, eller kan
bringe,  og  fastholde  udviklingen  på  denne  basis«,  sagde
Larouche. »Det er ligesom hele tiden at holde trit; hele tiden
forsøge at gøre noget, der er vigtigere, at opnå det, og
dernæst nyde det … Der må være et element af overraskelse, et
element af denne form for udtryk. Det er det, der får det til
at virke. Det er ikke noget tomt; det er noget, man skal få
til at virke.«

LaRouche fortsatte: »Vi lever i vort intellekt. Hvis vi kan
tænke kvalificeret, så opererer vi i rummet. Vi bør håbe, at
vi vil frigøre os og således bringe menneskeheden til et nyt
niveau af præstationer.«

Foto: Den kinesiske præsident Xi Jinping mødes med Ruslands
præsident Putin, Chiles præsident Bachelet, Indiens præsident
Modi og Kasahkstans præsident Nazarbayev i sine bestræbelser
på at rekruttere nationer til den Nye Silkevejs økonomiske
politik. 

Rusland  vil  forhandle  om
våbenkontrol,
hvis  NATO  stopper  sin
militæropbygning
29. nov., 2016 – Alexander Grushko, Ruslands ambassadør til
NATO,  sagde  i  går,  at,  hvis  NATO  ønsker  at  genoptage
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diskussioner om våbenkontrol med Rusland, må det stoppe sin
militære opbygning i øst.

»Situationen  omkring  våbenkontrol  har  været  temmelig
kompliceret  på  det  seneste«,  bemærkede  han.
»Hovedvanskeligheden består i, at det er urimeligt at opfordre
Rusland til at fremme anvendelsen af de relevante redskaber,
og så samtidig fortsætte med en militær opbygning, baseret på
planer fra koldkrigsæraen.«

»Hvis  NATO-lande  rent  faktisk  er  rede  til  at  investere  i
mekanismerne for våbenkontrol, så bør de først og fremmest
opgive deres planer om at styrke alliancens østlige flanke, så
vel  som  også  deres  bestræbelser  på  at  opnå  militær
overlegenhed  for  at  begrænse  Rusland«,  sagde  Grushko.  Den
russiske diplomat påpegede, at dette var den eneste måde at
»starte en meningsfuld dialog om at sikre militær sikkerhed«.

Grushkos udtalelse kom som respons til den erklæring, som den
tyske udenrigsminister Frank-Walter Steinmeier kom med den 25.
nov.,  og  som  blev  underskrevet  af  13  europæiske
udenrigsministre,  og  som  krævede,  at  forhandlingerne  med
Rusland om våbenkontrol blev genåbnet og advarede om, at de
eksisterende aftaler om våbenkontrol er ved at smuldre.  

  

Grækenland vil ikke tilslutte
sig  den  ’Kolde  Krig’  mod
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Rusland
28. nov. 2016 – I et interview med RIA Novosti sagde Dimitris
Velanis,  udenrigspolitisk  rådgiver  til  den  græske
premierminister,  Alexis  Tsipras,  at  Grækenland  ikke  vil
tilslutte sig en »kold krig« imod Rusland.

»Vi værdsætter den venligtsindede samarbejdspolitik, som Putin
fører over for Grækenland … Det er grunden til, at Grækenland
aldrig vil gå med til at spille ’kold krig’ mod Rusland«,
sagde Velanis og forklarede yderligere, at ingen andre lande,
især USA, havde gjort forsøg på at få Grækenland med i en
anti-russisk politik, som medierne rapporterede i kølvandet på
den amerikanske, ’lamme and’-præsident Barack Obamas besøg i
Grækenland  tidligere  i  november.  »Med  hensyn  til  græsk-
russiske relationer og mht. disse ’forbud’ fra USA, som aktivt
er blevet diskuteret i medierne … kan jeg helt ansvarligt
sige, at der ikke har været nogen forsøg på at gennemføre et
forbud … Der var intet pres, og desuden intet forbud, og det
bliver der heller ikke.«

Velanis, der også rådgiver Tsipras om russiske anliggender,
diskuterede  Grækenlands  relationer  med  Rusland:  »Vi
forbereder  store  projekter  om  fælles  økonomisk  samarbejde
inden for området skibsbyggeri og skibsreparationer på græske
og  russiske  værfter.  De  pågældende  foretagender  vil  selv
meddele detaljer om dette samarbejde.«

Velanis udtrykte støtte til russernes standpunkt med at sende
olietankere til Syrien for at levere forsyninger til militære
operationer og fremførte, at dette ikke udgjorde en krænkelse
af  sanktioner  imod  Syrien,  som  nogle  vestlige  lande  har
hævdet.  Han  sagde  også,  at  Grækenland  ikke  overvejede  et
forbud mod, at sådanne skibe sejlede gennem græsk farvand
eller græske havne. 

»Vi forstår, at Rusland, ved at anbringe sin flåde og sit
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luftvåben  i  Syrien,  naturligvis  skal  levere  brændstof  til
dem«, sagde Velanis. »De behørige græske myndigheder indtager
en bestemt holdning. Jeg mener, at spørgsmålet om et forbud,
slet ikke er oppe til diskussion.«    

Foto: Putin og Tsipras, under et nyligt møde. 

Indsat foto: Dimitris Velanis.
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november 2016:
Ny dansk regering//Forsøg på
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Rusland  tilbyder  aftale  om
nuklear  oparbejdning  til
Tyskland;
russisk-tysk  forum  om
råmaterialer  afholdt  i
Düsseldorf
25. nov., 2016 – På det Russisk-tyske Forum for Råmaterialer i
Düsseldorf i går, præsenterede Valery Jazev, præsident for
mineindustriens  entreprenører,  Tomsk-
specialforskningsprogrammet for en oparbejdningsreaktor, der
skal oparbejde brugt atombrændsel. Målet er at udvikle en
reaktor til kommerciel brug, der kan oparbejde fra alle former
for brugt atombrændsel og radioaktivt materiale.

Tomsk-projektet  involverer,  forklarede  Jazev,  arbejde  på
udviklingen af radioaktive materialer til medicinsk brug, så
vel som også mærkning af materialer til industribrug. Jasev
sagde, at Rusland er forud for alle andre nationer inden for
denne sektor, med et 10-15 år langt forskningsforspring, og at
Rusland om nogle få år vil være i besiddelse af en profitabel
teknologi til global eksport. Rusland kunne også tilbyde denne
teknologi til at oparbejde brugt atommateriale fra Tyskland,
som  vil  få  brug  for  en  sådan  teknologi,  når  de  i  2022
afslutter  anvendelse  af  atomkraft.  Dette  kunne  betyde  et
vigtigt russisk bidrag til et energipartnerskab med Tyskland.

Fremtrædende tyskere ved samme begivenhed, f.eks. Klaus Töpfer
og vicekansler Sigmar Gabriel, valgte imidlertid ikke at tage
imod tilbuddet, men førte i stedet en masse nonsenssnak om
»andre synspunkter, som naturligvis må tages i betragtning« og
i  øvrigt  insisterede  på  den  tyske  regerings  vanvittige
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strategi  for  fornybar  energi.  Dette  inkluderer  Gabriels
synspunkter om retningen af »moderniseringspartnerskabet« med
Rusland, nemlig reduceringen af CO2-udslip. Ildevarslende, at
Gabriel præsenterede dette som et område for samarbejde uden
for sanktionerne.   

Den  udnævnte,  nye  FN-
generalsekretær  afholder
hjerteligt møde med præsident
Putin
25. nov., 2016 – I går mødtes Antonio Guterres, den udnævnte
generalsekretær  for  FN  (tiltræder  1.  januar  2017),  med
Vladimir Putin i Moskva. De to havde mødtes ved tidligere
lejligheder,  inklusive,  da  Guterres  var  Portugals
premierminister,  i  2000,  og  da  han  var  FN’s
flygtningehøjkommissær, og Guterres genkaldte sig, at de to
havde haft »vigtige, konstruktive og effektive relationer«,
som Kremls webside rapporterer.

Putin understregede, at Rusland altid har støttet en styrkelse
af  FN’s  »ledende  og  centrale  rolle  i  internationale
anliggender,  i  konfliktløsning  og  i  kampen  for
menneskerettigheder«.

Da han talte til reportere forud for mødet, roste Ruslands FN-
ambassadør  Vitaly  Churkin  Guterres’  professionelle  og
personlige egenskaber og beskrev ham som én, der »kender hele
FN-systemet og ved, hvad han ønsker at opnå«.

I  sine  bemærkninger  til  præsident  Putin  understregede
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Guterres, at »vi lever i en verden med multiple trusler fra de
mangedoblede, nye konflikter … Jeg er en stærk tilhænger af,
at globale problemer kun kan løses globalt, at det ikke er
muligt, at en ensidig fremgangsmåde kan løse dem, og jeg er en
stærk  tilhænger  af  den  mangesidige  rolles  betydning«.  Han
understregede  den  Russiske  Føderations  »afgørende«  rolle,
»ikke  alene  i  FN,  men  i  alle  aspekter  af  internationale
relationer,  og  jeg  ville  sige,  at  en  absolut  fundamental
betingelse for, at jeg kan være i stand til at være til nytte
for det internationale samfund, er at kunne have en meget
konstruktiv og positiv dialog og relation med den Russiske
Føderation«.    

POLITISK ORIENTERING
den 24. november 2016:
Drop paradigmet for krig og
kaos og gå med
Rusland og Kina, som Trump er
på vej til
Med formand Tom Gillesberg
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NYHEDSORIENTERING  november
2016:
Donald  Trump  og  det  nye
paradigme
Etablissementet i både USA og Europa er rystet over Donald
Trumps valgsejr, men rystelserne ender ikke der. I lighed med
Reagan efter valget i 1980 vil han indtage Det Hvide Hus med
sit helt eget team og egne nye rådgivere. Derfor er en helt ny
politik  mulig,  hvor  USA  finder  sin  naturlige  plads  i  et
samarbejde  med  Rusland  og  Kina  –  og  forhåbentlig  dropper
Bush/Cheneys  og  Obamas  krigs-  og  konfrontationspolitik.
Danmark  og  Europa  skal  dermed  også  finde  en  helt  ny
udenrigspolitik frem. Samtidig kommer Trump så til at skulle
slås med et finanskrak større end i 2008, men hvis han lytter
til Lyndon LaRouche, som Reagan delvist gjorde det i 1981, så
er der med LaRouches Fire Love en vej ud af moradset. Dette er
en  redigeret  udgave  af  en  tale,  Tom  Gillesberg,  Schiller
Instituttets formand, holdt den 21. november 2016, og som kan
høres på www.schillerinstitut.dk.
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november 2016:
Den gamle verdensorden kommer
ikke tilbage//
Silkevejen er nået til Syd-
og Mellemamerika
Med formand Tom Gillesberg

Ruslands  udenrigsminister
Lavrov:
USA’s politik for spændinger
med Rusland
ikke godt for det amerikanske
folk
18. nov., 2016 – I går advarede præsident Obama, der nu synes
at stå på broen af Titanic sammen med den tyske kansler Angela
Merkel, endnu engang den nyvalgte præsident Donald Trump om,
at han ikke må ændre noget som helst af det, Obama har gjort i
løbet af de forgangne otte år. Med Merkel ved sin side i
Berlin sagde Obama til Trump, at han ikke må indgå aftaler med
Putin  af  bekvemmelighedshensyn,  »selv  om  det  krænker
internationale normer, eller selv, hvis det efterlader mindre
lande sårbare elle skaber langsigtede problemer i regioner som
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Syrien«.

Den  russiske  udenrigsminister  Sergej  Lavrov  responderede  i
går, hvis ikke til Obamas specifikke udtalelse, så til hans
holdning, og advarede om, at fortsatte spændinger mellem USA
og Rusland ikke gør noget godt for det amerikanske folk.

»Hvis  præsident  Obama  ønsker  fortsatte  spændinger,  er  jeg
sikker på, det ikke ville være til gavn for det amerikanske
folk  og  for  løsninger  på  globale  problemer,  fordi  meget
afhænger af vore to stater«, sagde han til Rossiya 24. »Han
[Obama] rådede Trump til at skelne mellem valgfeber og reelt,
praktisk  arbejde.  Det  er  min  fornemmelse,  at  Obama  selv
befinder  sig  på  situationens  emotionelle  side,  og  tænker
mindre og mindre på, hvordan reelle problemer løses.«

Global  betydning  af
diskussion  mellem  Putin  og
Trump
15.  nov.,  2016  –  »Ikke  blot  af  bilateral,  men  af  global
betydning«, var sådan, som EIR’s stiftende redaktør Lyndon
LaRouche  karakteriserede  den  første  telefonsamtale  den  14.
nov. mellem nyvalgte præsident Trump og den russiske præsident
Putin. De to lederes diskussion om behovet for at udvikle de
amerikansk-russiske handelsrelationer og økonomiske relationer
var i særdeleshed svanger med forandring i de internationale
udsigter for økonomisk og videnskabeligt fremskridt, så vel
som også fred.

Rapporten over mødet fra Trumps kontor lød som følger:
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»New York, NY, 14. nov.: Nyvalgte præsident Donald J. Trump
talte i dag med den russiske præsident Vladimir Putin, der
ringede for at overbringe sine lykønskninger med sejren i et
historisk valg. Under samtalen diskuterede de to ledere flere
spørgsmål,  inklusive  de  trusler  og  udfordringer,  som
konfronterer  USA  og  Rusland,  strategiske,  økonomiske
spørgsmål, samt det historiske forhold mellem USA og Rusland,
der går over 200 år tilbage i tiden.

Den  nyvalgte  præsident  Trump  bemærkede  over  for  præsident
Putin, at han ser meget frem til at få en stærk og holdbar
relation med Rusland og det russiske folk.«

Den russiske præsidents kontor udstedte denne kommentar:

»Præsidenten ønskede atter hr. Trump tillykke med sejren i
præsidentvalgene, ønskede ham succes med at gennemføre hans
program  fra  før  valget  og  bemærkede  sin  villighed  til  at
opbygge  en  partnerskabsdialog  med  den  nye  administration,
baseret på principperne om ligeværd, gensidig respekt og ikke-
indblanding i hinandens interne anliggender …

»Under samtalen var Putin og Trump ikke alene enige om at
fastslå  den  nuværende,  utilfredsstillende  tilstand  i  de
bilaterale relationer, men talte også til fordel for aktivt at
arbejde i fællesskab for at normalisere relationerne og sætte
som mål et konstruktivt samarbejde inden for en lang række
spørgsmål.  Begge  sider  understregede  nødvendigheden  af  at
skabe  et  solidt  fundament  af  bilaterale  bånd  gennem
udviklingen af relationer inden for handel og økonomi.«

»Putin og Trump var enige i nødvendigheden af at slå deres
indsats  sammen,  mod  en  betydelig,  fælles  fjende  –
international terrorisme og ekstremisme. I denne sammenhæng
diskuterede de spørgsmål vedr. en afgørelse af den syriske
krise … Begge sider var enige om at fortsætte med telefonisk
kontakt, med udsigt til et muligt, personligt møde, der skal
arrangeres  af  repræsentanter  fra  begge  sider.  Det  blev



bemærket,  at  næste  år  er  210-året  for  etableringen  af
diplomatiske relationer mellem Rusland og USA, hvilket bør
foranledige de to sider til at komme tilbage til pragmatisk,
gensidigt gavnligt samarbejde i begge landes interesse, såvel
som også for stabilitet og sikkerhed i verden.«  


